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DOMES ĀRKĀRTAS SĒDES  

PROTOKOLS 
Talsos 

 

2022. gada 20. janvārī                           Nr.1 

 

Sēde sasaukta plkst. 14.00 

Sēdi atklāj plkst. 14.00 

Domes sēde tiek ierakstīta video un audioformātā un  pārraidīta publiskā interneta vidē. 

 

Saskaņā ar Talsu novada pašvaldības 2022. gada 20. janvāra rīkojumu Nr. TNPCA/22/2-

7/2/RPJ “Par domes ārkārtas sēdes sasaukšanu” Talsu novada domes sēde sasaukta klātienē 

Talsu Valsts ģimnāzijas sporta hallē, Brīvības ielā 29, Talsos. 

 

Sēdes vadītāja Sandra Pētersone – Talsu novada domes priekšsēdētāja 

Protokolētāja Aija Lorence – Talsu novada pašvaldības Centrālās administrācijas Dokumentu 

pārvaldības nodaļas vadītāja 

 

Sēdē piedalās 13 deputāti:    

Andis Astrātovs 

Eva Kārkliņa 

Kalvis Kalniņš (no plkst.14.04) 

Andra Grīvāne 

Dainis Karols 

Juzefa Kļava  

Ilva Norenberga 

Aldis Pinkens  

Lauris Pīlēģis 

Sandra Pētersone 

Māris Rozenbergs 

Oļegs Solovjovs (no plkst.14.01) 

Ainis Stūrmanis 

 

Sēdē nepiedalās 6 deputāti:   

Gaidis Bērziņš – par attaisnotas prombūtnes iemesliem informējis sēdes vadītāju 

Gundars Sebris – par attaisnotas prombūtnes iemesliem informējis sēdes vadītāju 



Edgars Zelderis – par attaisnotas prombūtnes iemesliem informējis sēdes vadītāju 

Andis Āboliņš – par attaisnotas prombūtnes iemesliem informējis sēdes vadītāju 

Ieva Brūna – par attaisnotas prombūtnes iemesliem informējusi sēdes vadītāju 

Almants Kalniņš – par attaisnotas prombūtnes iemesliem informējis sēdes vadītāju 

 

Sēdē piedalās Talsu novada pašvaldības Centrālās administrācijas darbinieki:  

Ieva Krēķe – Talsu novada pašvaldības izpilddirektore 

Arvis Lagzdiņš – Talsu novada pašvaldības izpilddirektora vietnieks attīstības plānošanas un 

nekustamā īpašuma jautājumos 

Agnese Veckāgane – Finanšu un grāmatvedības nodaļas vadītāja 

Ilva Jansone – Juridiskās nodaļas vadītāja 

Evita Kalniņa – Juridiskās nodaļas vecākā juriste 

Jānis Krūze –  Personāla vadības nodaļas vadītājs 

Evita Bērziņa – Personāla vadības nodaļas Darba aizsardzības daļas vadītāja 

Aija Lorence – Dokumentu pārvaldības nodaļas vadītāja 

Jolanta Didžus – Dokumentu pārvaldības nodaļas vadītāja vietniece 

Gatis Andersons – Informācijas tehnoloģiju nodaļas vadītājs 

Jānis Kārklevalks – Informācijas tehnoloģiju nodaļas datortīkla administrators 

 

Citi: 

Ģirts Kalnbirze – Lībagu pagasta un Strazdes pagasta apvienības pārvaldes vadītāja amata 

kandidāts 

 

 

Sēdes  vadītāja  S. Pētersone  informē, ka saskaņā ar Talsu novada pašvaldības 

nolikuma 101.punktu domes sēde tiek ierakstīta video un audioformātā un pārraidīta publiskā 

interneta vidē,  un brīdina klātesošos par iegūto datu izmantošanas un apstrādes noteikumu 

ievērošanu. 

Plkst.14.01 ienāk O. Solovjovs. 

 

S. Pētersone iepazīstina ar sēdes darba kārtību. Jautā, vai ir kādi jautājumi par to. 

I. Norenberga norāda, ka vakar [19.01.2022.] tika izsūtīti materiāli un bija minēts, ka 

apstiprinās arī Dundagas pagasta pārvaldes vadītāju. Jautā, kāpēc šodien [20.01.2022.] darba 

kārtībā nav šāda lēmuma projekta.  

S. Pētersone paskaidro, ka Jānis Krūze būs kā pirmais ziņotājs. Jautā, vai var vienoties, 

ka lūdz J.Krūzem to komentēt. 

I. Norenberga tam piekrīt. Lūdz vienlaikus informēt arī par Rojas pagasta pārvaldes 

vadītāja amata konkursu, kas ir noslēdzies. 

 

S. Pētersone aicina balsot par darba kārtību. 

 

Ar 12 balsīm par (S. Pētersone, D. Karols, A. Pinkens, M. Rozenbergs, A. Grīvāne, 

I. Norenberga, L. Pīlēģis, O. Solovjovs, A. Stūrmanis, J. Kļava, A. Astrātovs, E. Kārkliņa), 

pret nav, atturas nav, apstiprināta 

 

 

 



DARBA KĀRTĪBA: 

1. Par Ģirta Kalnbirzes iecelšanu Lībagu pagasta un Strazdes pagasta apvienības 

pārvaldes vadītāja amatā. 

2. Par papildus vienošanās noslēgšanu pie 2012.gada 12. maija līguma “Par 

pakalpojumu sniegšanu – sadzīves atkritumu apglabāšanu poligonā “Janvāri””. 

 

1. 

Par Ģirta Kalnbirzes iecelšanu Lībagu pagasta un Strazdes pagasta apvienības 

pārvaldes vadītāja amatā 

S. Pētersone, J. Krūze, D. Karols, I. Norenberga, A. Grīvāne, J. Kļava, L. Pīlēģis, 

A. Stūrmanis, Ģ. Kalnbirze 

S. Pētersone lūdz J. Krūzi informēt arī par Dundagas pagasta pārvaldes vadītāja amata 

konkursu. 

J. Krūze paskaidro, ka kandidāts šorīt [20.01.2022.] atsūtījis iesniegumu par savas 

kandidatūras atsaukšanu, pamatojot to ar ģimenes apstākļiem.  

D. Karols vēlas dzirdēt šī konkursa norises gaitu. Konkurss izsludināts uz trīs pagastu 

pārvalžu vadītāju amatu vietām, šobrīd ir viens lēmuma projekts. Pauž saprasto, ka bija 

piesaistīta atlases firma. Jautā, cik tā izmaksājusi. Jautā par atlases kritērijiem – sešus veikuši 

mūsu pašu cilvēki [pašvaldības darbinieki], divus (saskarsmes spējas un argumentācijas 

prasmes) – atlases firma. Norāda, ka jau vairākkārt saskārušies ar to, ka kandidāts atsakās 

pēdējā brīdī pirms domes sēdes ieņemt attiecīgo amatu. 

Plkst.14.04 ienāk K. Kalniņš. 

J. Krūze paskaidro – lai sasniegtu labāku kvalitāti, tiek piesaistīts ārpakalpojums, ko 

iepērk iepirkumu kārtībā. Maksā par katra kandidāta vērtēšanu, kurš ir izturējis pirmo atlasi 

(iesniedzis visus dokumentus atbilstoši un laikā, tie ir atbilstoši kvalifikācijas prasībām). 

Summa orientējoši ap 700 EUR. Komentējot jautājumu, kāpēc kandidāti iztur konkursu, bet 

pēdējā brīdī atsakās, norāda, ka apstākļi mēdz būt dažādi. 

D. Karols precizē, kas pieņem lēmumu par kandidātu – [atlases] kompānija vai pašu 

izveidotā komisija. 

J. Krūze paskaidro, ka komisija pieņem lēmumu, respektējot [atlases] kompānijas 

rekomendējošo viedokli. 

I. Norenberga pauž saprasto, ka vakar [19.01.2022.] pēc informācijas izsūtīšanas par 

pretendentu ir notikusi saziņa. Jautā, vai pēc tam vēl ir notikusi saziņa ar pretendentu. 

J. Krūze paskaidro, ka, saņemot negatīvo atbildi, sazinājies ar pretendenti, raksturojis 

situāciju. 

I. Norenberga jautā, vai J. Krūzem ir zināms par, iespējams, kādu politisku spiedienu, 

lai kandidāts atteiktos no pretendēšanas uz šo amatu. 

J. Krūze faktu, ka būtu izdarīts spiediens, nevar komentēt. Kandidāts atteikšanos 

pamatojis vairāk ar sadzīviskiem un ģimenes apstākļiem. 

A. Grīvāne jautā, kurā brīdī kandidāts, kurš uzvar konkursā, saņem informāciju par to, 

ka viņš šajā konkursā ir uzvarējis. 

J. Krūze paskaidro, ka prakse konkursiem ir ļoti atšķirīga. Runājot par šo konkursu, 

norāda, ka lēmumi tika pieņemti ļoti ātri. Par uzvaru konkursā kandidāts tika informēts 

vakardienas rītā [19.01.2022.]. Atbilde bija pozitīva, tika nosprausts termiņš potenciālā darba 

uzsākšanai. Norāda, ka atbildes sniegšanas termiņam būtu jābūt garākam. 



J. Kļava jautā viedokli, vai vispār bija jārīko konkurss uz šo amata vietu, ja bija 

zināms, ka Ģ. Kalnbirze vēlas mainīt amatu, un iekšējās rotācijas ietvaros, pārcelšanas 

kārtībā, neizmetot liekus pašvaldības līdzekļus. 

J. Krūze norāda, ka darba devējam ir iespējas un izvēle jebkurā brīdī piedāvāt 

pārmaiņas saviem darbiniekiem, arī apzināt vēlmes. Strādājot kā Talsu pilsētas pārvaldes 

vadītājs, Ģ. Kalnbirze ir ļoti vērtīgs darbinieks mums [darba devējam], tāpēc, varbūt, tas 

netika piedāvāts. Atklāts konkurss – tā ir iespēja piedalīties, tā ir iespēja kandidātam no 

iestādes iekšienes izrādīt savu interesi. 

L. Pīlēģis jautā, vai šāda vēlme, kas bija zināma darba devējam, bija saņemta arī 

rakstiskā veidā no darbinieka puses. 

J. Krūze paskaidro, ka šādas informācijas viņam nav. 

I. Norenberga jautā, kā, apstiprināšanas gadījumā, tiks atrasts jaunais Talsu pilsētas 

pārvaldnieks. 

J. Krūze – tiks izsludināts konkurss. 

A. Stūrmanis norāda, ka bijuši divi pretendenti. Jautā, kāpēc šodien nespriež par otru 

kandidātu. 

J. Krūze paskaidro, ka atlases kompānijas rekomendācija bija, ka nav atbilstošs. 

Citu jautājumu par konkursa gaitu nav. 

 

S. Pētersone aicina J. Krūzi ziņot par darba kārtības 1.jautājumu. 

J. Krūze ziņo par lēmuma projektu. 25.11.2021. tika izsludināts atklāts konkurss. 

Pieteicās četri pretendenti, tālāk pēc 1.kārtas izvērtējuma tika virzīti divi pretendenti. Pēc 

2.kārtas izvērtējuma tālāk virzīts kandidāts Ģirts Kalnbirze. Informē par viņa izglītību, 

pieredzi. 

 

S. Pētersone aicina Ģ. Kalnbirze iepazīstināt ar sevi. 

A. Stūrmanis jautā par priekšlikumiem, kas būtu saistībā ar Talsu pilsētas pārvaldes 

darba uzlabošanu. 

Ģ. Kalnbirze norāda, ka Talsu pilsētas pārvaldei būtu nepieciešami papildu darbinieki 

konkrēto funkciju kontrolei un uzraudzībai, lai tā var veidoties kā iestāde. 

D. Karols jautā par darba uzsākšanas termiņu. 

Ģ. Kalnbirze – ar 1.martu. 

I. Norenberga jautā, kāds ir iemesls amata maiņai no pilsētas uz pagasta pārvaldi. 

Ģ. Kalnbirze informē par savu motivāciju. 

S. Pētersone jautā par darbiem, ko vēlas jaunajā amatā izdarīt. 

Ģ. Kalnbirze – nepieciešamie darbi ir zināmi, izaicinājumu ir daudz. 

S. Pētersone aicina deputātus izteikt viedokļus. 

D. Karols aicina atbalstīt kandidātu. Vērš uzmanību uz konkursa izvērtēšanas gaitu un 

tās lietderību. Nākotnē aicina kolēģus un izpildvaru nopietni padomāt par atlases firmas 

iesaistīšanu. Pauž cerības, ka nākotnē pašu darbiniekiem būs kapacitāte un kompetence, lai 

paši spētu izvērtēt. 

L. Pīlēģis pauž saprasto, ka D. Karols ir iepazinies ar otra pretendenta izvērtējumu. 

D. Karols iebilst, ka L. Pīlēģis nav pareizi viņu sapratis. Minētā tabula par to, ko 

komisija vērtē, bijusi pie izsūtītā materiāla. 

L. Pīlēģis norāda, ka vērtējums netika nosūtīts deputātiem, labprāt to saņemtu. 

 



S. Pētersone informē, ka jautājuma izskatīšanai par pretendenta ievēlēšanu ir 

nepieciešama Balsu skaitītāju komisija.  

[Ja balsošana notiek likumā "Par pašvaldībām" 40. panta ceturtajā daļā noteiktajos 

gadījumos, no deputātiem tiek ievēlēta balsu skaitītāju komisija 3 cilvēku sastāvā. Šajā 

gadījumā balsu skaitītāju komisijas priekšsēdētājs paziņo balsošanas rezultātus.] 

 

S. Pētersone izvirza kā Balsu skaitītāju komisijas kandidātus – Aldi Pinkenu, Juzefu 

Kļavu un Ilvu Norenbergu. 

Deputātiem citu priekšlikumu nav. 

 

S. Pētersone ierosina balsot par Balsu skaitītāju komisijas izveidošanu šādā  sastāvā – 

Aldis Pinkens, Juzefa Kļava un Ilva Norenberga. 

 

Ar 13 balsīm par (S. Pētersone, D. Karols, A. Pinkens, M. Rozenbergs, A. Grīvāne, 

I. Norenberga, L. Pīlēģis, O. Solovjovs, A. Stūrmanis, J. Kļava, A. Astrātovs, E. Kārkliņa, 

K.Kalniņš), pret nav, atturas nav,  

 

DOME NOLEMJ: 

apstiprināt Balsu skaitītāju komisiju – Aldis Pinkens, Juzefa Kļava, Ilva Norenberga. 

 

S. Pētersone aicina komisiju uzsākt darbu. 

Balsu skaitītāju komisija izdala vēlēšanu zīmes.  

Notiek balsošana – vēlēšanu zīmju aizpildīšana. 

Balsu skaitītāju komisija pieņem no deputātiem aizpildītās vēlēšanu zīmes un dodas 

tās saskaitīt. 

 

S. Pētersone plkst.14.38 izsludina sēdes pārtraukumu. 

Plkst.14.45 tiek atsākta domes sēde. 

 

S. Pētersone aicina Balsu skaitītāju komisiju ziņot. 

A. Pinkens, Balsu skaitītāju komisijas priekšsēdētājs, nolasa Balsu skaitītāju komisijas 

protokolu Nr.1. 

A. Pinkens nolasa Balsu skaitītāju komisijas protokolu Nr.2.  

 

Saskaņā ar Balsu skaitītāju komisijas protokolu Nr.2: 

Balsojumā piedalās 13 deputāti.  

Atkārtotas vēlēšanu zīmes nav izsniegtas. 

Ir saņemtas 13 derīgas vēlēšanu zīmes, nederīgu vēlēšanu zīmju nav. 

 

“Par Ģirta Kalnbirzes iecelšanu Lībagu pagasta un Strazdes pagasta apvienības 

pārvaldes vadītāja amatā” atklātas balsošanas ar vēlēšanu zīmēm deputātu balsojums: 

 

PAR – 13 (S. Pētersone, D. Karols, A. Pinkens, M. Rozenbergs, A. Grīvāne, 

I. Norenberga, L. Pīlēģis, O. Solovjovs, A. Stūrmanis, J. Kļava, A. Astrātovs, E. Kārkliņa, 

K. Kalniņš); 

PRET – nav. 

https://likumi.lv/ta/id/57255-par-pasvaldibam
https://likumi.lv/ta/id/57255-par-pasvaldibam#p40


 

S. Pētersone aicina balsot par sagatavoto lēmuma projektu ar atbalstīto redakciju. 

 

Ar 13 balsīm par (S. Pētersone, D. Karols, A. Pinkens, M. Rozenbergs, A. Grīvāne, 

I. Norenberga, L. Pīlēģis, O. Solovjovs, A. Stūrmanis, J. Kļava, A. Astrātovs, E. Kārkliņa, 

K. Kalniņš),  pret nav, atturas nav, 

 

DOME NOLEMJ 

Pieņemt lēmumu Nr.1 “Par Ģirta Kalnbirzes iecelšanu Lībagu pagasta un Strazdes pagasta 

apvienības pārvaldes vadītāja amatā”. Lēmums pievienots protokolam. 

 

 

2. 

Par papildus vienošanās noslēgšanu pie 2012.gada 12. maija līguma “Par 

pakalpojumu sniegšanu – sadzīves atkritumu apglabāšanu poligonā “Janvāri”” 

S. Pētersone, E. Kalniņa, D. Karols, I. Norenberga, A. Pinkens 

E. Kalniņa ziņo par lēmuma projektu. Lūdz izdarīt redakcionālus labojumus. Pirmkārt, 

lēmuma projekta pirmajā rindkopā, trešajā rindā, ir drukas kļūda vārdā “vienošanās”. Pareizi 

jābūt “vienošanos”, kā arī jāsvītro nākamais vārds “noslēgšanu” – [..] noslēgt papildus 

vienošanos pie [..]. Otrs precizējums ir vienošanās projekta 4.punktā. Datums “2021.gada 

1.jūlijs” jāprecizē uz “2022.gada 1.janvāri”. Lēmuma projekts sagatavots, pamatojoties uz 

SIA “Atkritumu apsaimniekošanas sabiedrība “Piejūra”” iesniegumu. Vienošanās sagatavota, 

pamatojies uz iesniegumā minētajiem faktiem, ka šī vienošanās ir nepieciešama, lai nezaudētu 

valsts atbalstu attiecībā uz kompensāciju par sabiedriskajiem pakalpojumiem, kā arī lai SIA 

“Atkritumu apsaimniekošanas sabiedrība “Piejūra”” varētu veiksmīgi startēt ar savu projektu. 

D. Karols norāda, ka iesniegums saņemts jau 16.11.2021. 

E. Kalniņa paskaidro, ka sākotnēji tika nolemts gatavot pilnīgi jaunu līgumu, ņemot 

vērā, ka esošajam līgumam tuvojas termiņš, bet darbinieku kapacitātes trūkuma dēļ līgums 

nav sagatavots. Tas ir izstrādes procesā un tiks piedāvāts deputātiem lemšanai. 

D. Karols pauž saprasto, ja strādā pie jauna līguma, tad šī vienošanās nebūs spēkā 

ilgtermiņā. 

E. Kalniņa pauž cerības, ka tas varētu būt martā. Paralēli notiek nomas maksas 

pārvērtēšana, tiks izstrādāts arī jauns zemes nomas līgums. 

I. Norenberga jautā par vienošanās 4.punktā iekļauto termiņu pakalpojuma sniegšanai 

– 10 gadi, vai vienošanās tekstā nav jāmin konkrēti normatīvie akti. 

E. Kalniņa paskaidro, ka 10 gadi ir līguma termiņš. Normatīvos aktus, lai par tiem 

varētu balsot, uzreiz nevar ielikt. 

A. Pinkens jautā, vai sākotnējais 2012.gada 12.maija līgums arī tika noslēgts, domei 

pieņemot lēmumu. 

E. Kalniņa – nevar atbildēt. 

 

S. Pētersone aicina balsot par sagatavoto lēmuma projektu. 

 

Ar 13 balsīm par (S. Pētersone, D. Karols, A. Pinkens, M. Rozenbergs, A. Grīvāne, 

I. Norenberga, L. Pīlēģis, O. Solovjovs, A. Stūrmanis, J. Kļava, A. Astrātovs, E. Kārkliņa, 

K. Kalniņš),  pret nav, atturas nav, 



 

DOME NOLEMJ 

Pieņemt lēmumu Nr.2 “Par papildus vienošanās noslēgšanu pie 2012.gada 12. maija 

līguma “Par pakalpojumu sniegšanu – sadzīves atkritumu apglabāšanu poligonā “Janvāri”””. 

Lēmums pievienots protokolam. 

 

Sēde slēgta plkst. 14.56 

 

 

Sēdes vadītājs     (paraksts)   S. Pētersone 

Parakstīts  27.01.2022. 

 

Protokolētāja          

Parakstīts  27.01.2022.                                    (paraksts)                         A. Lorence 

 

 

 


